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Beweringen en meningen, geuit in de 
artikelen en mededelingen op de 
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de auteur(s) en niet (noodzakelijker-
wijs) die van de redactie of het 
JongKFPS. De redactie en/of het 
JongKFPS kunnen er niet voor instaan 
dat de informatie geschikt is voor het 
doel waarvoor de informatie door de 
bezoeker/ster wordt geraadpleegd. 
Alle informatie, producten en diensten 
worden aangeboden in een staat 
waarin deze zich feitelijk bevinden en 
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verband houdt met het gebruik van de 
Phryso of informatie die door middel 
van voorgenoemde media verkregen is 
of die het gevolg is van beweringen en 
meningen, geuit in voorgenoemde 
media. Reproductie mag alleen met 
toestemming van de uitgever & het 
JongKFPS.
De redactie behoudt zich het recht 
voor om ingezonden kopij in te korten, 
dan wel aan te passen.
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Op dit moment bestaat het bestuur 
van JongKFPS uit acht bestuursleden. 
Dianne Postma vervult de rol van 
voorzitter, Marije Steensma is penning-
meester en Lisa van Gils en Mirjam 
Ruiter delen de rol van secretaris. 
Merle Slagers houdt zich bezig met de 
marketing en PR evenals Sophie 
Leemans. Hylkje Terpstra en Marije 
Schreven nemen de planning en 
activiteiten voor hun rekening. 

Na de hengstenkeuring van 2024 
zullen Dianne Postma, Marije Steensma 
en Hylkje Terpstra het bestuur gaan 
verlaten, omdat hun termijn van vier 
jaar er dan op zit. Binnen het bestuur 
zullen er dan wat taken doorgescho-
ven worden. Merle Slagers wordt 
voorzitter en Lisa van Gils neemt de rol 
van penningmeester over. 
Wij willen Dianne, Marije en Hylkje 
enorm bedanken voor hun inzet en 
betrokkenheid de afgelopen 4 jaar! 

Voorstellen huidig bestuur Activiteiten van het  
afgelopen jaar

Bestuur: Rij boven van links naar rechts: Marije Steensma, Marije Schreven, Hylkje Terpstra, Rinske 
Engelsma (oud voorzitter), Merle Slagers, Dianne Postma
Rij onder van links naar rechts: Lisa van Gils, Mirjam Ruiter, Sophie Leemans 

IN
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RID
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IJEN
S. Het afgelopen jaar heeft het 

JongKFPS diverse activiteiten 

georganiseerd door heel 

Nederland, met als hoogtepunt 

onze buitenlandse reis naar 

Praag in oktober!

We trapten het jaar af met een interes-
sant en afwisselend clinicprogramma op 
de Hengstenkeuring gericht op onder-
werpen als fokkerij, sport en gezond-
heid. Zo kwam Hergen van Hall een 
clinic geven over de IBOP. Mechteld van 
der Kooi en Albert Minkema namen ons 
mee in de wereld van het tuigen en 
mennen en Berit Boshuizen van 
paardenkliniek Wolvega gaf een clinic 
over de opfok van jonge Friese paarden. 
In de hoofdpiste waren er een drietal 
fysieke clinics te bezichtigen, waaronder 
een clinic van Bastiaan de Recht over het 
werken aan de hand en het rechtrichten 
van je paard. 

Eind februari vond de jaarlijkse 
Algemene Ledenvergadering plaats op 
de locatie van Stoeterij Het Swarte 
Paert in Hemrik. Aansluitend heeft Stal 
Zwart- Ter Schure een clinic verzorgd 

over het keuringsklaar maken van je 
paard. Hierbij hebben ze ons uitleg 
gegeven hoe het keuringsklaar maken in 
zijn werk gaat en wat je als eigenaar al 
kunt doen in de voorbereiding. 

Hengstenkeuring clinic rechtrichten met Bastiaan de Recht.
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Clinic keuringsklaar maken bij Stal Zwart- Ter Schure.

Kennismaken met het JongKFPS

Sponsoren JongKFPS magazine: 
Garvo, Dierenkliniek Emmeloord 
en KFPS
Dit speciale JongKFPS magazine is mede mogelijk gemaakt door 

voerfirma Garvo, Dierenkliniek Emmeloord en het KFPS. De 

bestuursleden van het JongKFPS hebben zelf de ideeën aangedragen 

voor dit nummer en ook de interviews en reportages gemaakt. 

Garvo is leverancier van uitgebalanceerd voer, passend bij leeftijd, ras en activiteiten 
van het paard. Het assortiment, bestaande uit onder andere Fyto Horse Care en 
Fytolin Fibre, omvat voeders en aanvullende producten zodat elk paard krijgt wat 
het nodig heeft.

Dierenkliniek Emmeloord is een innovatieve en toonaangevende paardenkliniek in 
Nederland met specialisten in alle belangrijke vakgebieden van de paardengezond-
heidszorg. Van keuringen tot aan chirurgie, van orthopedie tot aan sportpaarden 
begeleiding.  

Dat het KFPS een steentje bijdraagt aan het tot stand komen van dit magazine heeft 
eigenlijk geen toelichting nodig. Sterker nog, het aanbod om bij 500 leden een 
eigen blad te maken kwam uit Drachten. En laat het ledental inmiddels de 600 zijn 
gepasseerd! Het KFPS is trots op zoveel jeugdig enthousiasme.
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In maart heeft het JongKFPS in 
samenwerking met fokvereniging It 
Fryske Hynder een tuigclinic georga-
niseerd in Harich, onder leiding van 
Harry van Middelaar. Van de negen 
deelnemende combinaties waren er 
maar liefst zes lid van het JongKFPS. 
Tijdens de clinic werd er per paard 
gekeken naar de tuigaanleg en 
kregen de deelnemers individuele 
tips en aandachtspunten mee ter 
voorbereiding op het nieuwe tuigsei-
zoen. 
Naast deze tuigclinic hebben er dit 
jaar ook een tweetal dressuurclinics 
plaatsgevonden met Debby de Graaf 
in het zuiden van het land en Corina 
van den Bunt in Friesland. 
Tijdens de fokdag in Harich is de 
rubriek tuigen onder het zadel 
verreden, wat het JongKFPS in 
samenwerking met fokvereniging It 
Fryske Hynder heeft georganiseerd. 
Na een spannende strijd ging Linda 
Wester met HovenierWester Ferre er 
met de winst vandoor. De beste 
JongKFPS’er van die dag was Leslie 
Agricola met Juffrouw P. 

Eind mei is het JongKFPS afgereisd 
naar Rijkevoort voor een stalbezoek 
aan ‘Van Kempen Sporthorses’, ook 
wel bekend van fokkerij ‘van de 
Sprong’. Naast een rondleiding over 
hun mooie bedrijf hebben we een 

demonstratie gekregen over de 
voorbereiding op de IBOP en heeft 
Piet van Kempen uitleg gegeven over 
zijn dagelijkse werkzaamheden als 
hoefsmid. 

Ook het schaduwjureren was dit jaar 
weer een groot succes! Ditmaal 
waren we op bezoek bij de fokdag in 
Schijndel waar we hartelijk zijn 

ontvangen door fokvereniging 
Zuid-Nederland. KFPS-jurylid Jolanda 
Slootjes gaf een algemene introduc-
tie over het jureren, waarna ze ons 
meenam naar de keuringsbaan om de 
driejarige merries te beoordelen. 
Naast de interessante uitleg was er 
ook genoeg ruimte voor het stellen 
van vragen en interactie. 

Het hoogtepunt van dit jaar was toch 
wel de buitenlandse reis naar Praag 
met een leuke groep enthousiaste 
deelnemers. Tijdens de reis hebben 
we een bezoek gebracht aan Gestüt 

Schaduwjureren op de fokdag in Schijndel.

Ook hebben we een bezoek gebracht 
aan de fokdag van Tsjechië waar we 
zowel keuringsrubrieken als showru-
brieken hebben mogen bewonderen. 
Aan het einde van de reis hebben we 
nog een bezoek gebracht aan de stal 
van KFPS-ambassadeur Detlef Elling, 
bekend van de fokkerij ‘Vom Friesen-
hof Altmark’. Kortom een reis waarbij 
we hebben kunnen genieten van de 
verschillende facetten van het Friese 
paard! 

Het jaar hebben we afgesloten met 
een activiteit rondom het hengsten-
selectietraject. Hierbij heeft KFPS-
jurylid Sabien Zwaga ons een avond 
meegenomen in het theoriegedeelte, 
waarna, tijdens de eerste bezichti-
ging, het praktijkgedeelte is toege-
licht in kleine groepjes. 

We kunnen terugkijken op een 
succesvol jaar met veel leerzame en 
geslaagde activiteiten verspreid door 
het land. We zijn blij om zoveel 
enthousiaste deelnemers te ontmoe-
ten tijdens de activiteiten en kijken 
uit naar 2024!  

Alle deelnemers aan de buitenlandse reis naar Praag.

De buitenlandse reis met stalbezoek aan Gestüt Wickeschliede. 
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Kennismaken met het JongKFPS

Hengstenkeuring clinic over het rijden van een IBOP met Hergen van Hall.
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Dressuurclinic met Corina van den Bunt.
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Wickeschliede waarbij Stephanie 
Dietrich haar bedrijf heeft laten zien 
en we de stamboekhengsten Gjalt 
426 en Alke 468 konden bewonderen. 

Na een overnachting in Neurenberg 
hebben we de reis voortgezet richting 
Praag. Hier hebben we cultuur kunnen 
snuiven en de stad kunnen ontdekken. 
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D
at Stan terecht is gekomen 
in de paarden, is niet zo gek. 
Hij groeide op tussen de 
paarden en al van jongs af 

aan sprak het fokken van veulens en 
naar keuringen gaan hem erg aan. Al 
op 13-jarige leeftijd kocht hij samen 
met zijn in mei 2023 overleden opa zijn 
eerste merrie. ‘Mijn opa kocht op de 
kerstveiling een jaarling merrie. De dag 
daarna gingen we haar samen ophalen 
en toen stond er nog een tweejarige 
Fridse 423 merrie in de stal die 
eigenlijk was verkocht, maar dat ging 
om de een of andere reden niet door. 
We konden die merrie er dus mooi 
bijkopen voor een schappelijke prijs en 
toen zei mijn opa; ‘kom dan doen we 
die samen’, dus zo ben ik eigenlijk 
begonnen’, legt Stan uit. Als 3-jarige 
ging de Fridse merrie naar de keuring 
in Balkbrug en daar werd ze beloond 
met een tweede premie Ster. ‘Toen 
hebben we er een veulen mee gefokt. 
Dat was mijn eerste eigen veulen, een 
Maurus’, vertelt Stan. ‘Niet een heel 
mooi veulen, maar wel gewoon 
correct.’

Een flinke stap vooruit 
Het jaar daarna werd de merrie opnieuw 
gedekt en daarna dragend verkocht. 
‘Van die centjes kocht ik toen Amarens 
R.S. fan Top en Twel (Onne 376 x Doeke 
287) als jaarling. Als tweejarige ging ik 
met haar naar de keuring waar ze 
jeugdkampioen van Kootwijk werd en 
vervolgens ook voorlopig Kroon. Dat 
was echt een flinke stap vooruit’, aldus 
Stan. Amarens werd voorgebracht door 
de gebroeders van Manen, waar Onne 
376 destijds op stal stond. Toen de 
hengstenshow in zicht kwam werd 
gevraagd of Amarens, als nakomeling 
van Onne, daar voorgesteld mocht 
worden. ‘Het was natuurlijk mooi en een 
hele eer om haar daar te laten zien’, 
vertelt Stan glimlachend. Er werd ook 
gevraagd of hij bekend was met 
voorbrengen, maar dat had Stan nog 
nooit gedaan. ‘Het leek me wel heel 
leuk, dus toen ben ik een paar keer gaan 
oefenen en ben ik op die hengstenshow 
ook voor het eerst gaan helpen. 
Zodoende ben ik bij van Manen terecht 
gekomen.’ Na maar liefst 12 jaar heeft 
Stan vorig jaar tijdens de hengstenshow 
afscheid genomen van Van Manen. In de 
tussentijd heeft hij samen met zijn 

‘Ik ben ook niet hetzelfde als mijn 
broertje; de ene keer pakt een  

combinatie met een hengst beter 
uit als de andere keer.’ 

vriendin Demi van Nuys het bedrijf 
SD-stables opgericht in Mierlo waar 
paarden onder andere worden afgericht, 
getraind, gereden en opgefokt. ‘Ik ben 
bij Van Manen eerst gewoon blijven 
helpen, maar op een gegeven moment 
werd het op ons eigen bedrijf steeds 
drukker. Dat is mooi natuurlijk, maar het 
moet ook wel kunnen allemaal. We 
hebben toen in overleg besloten dat 
onze wegen gingen scheiden.’
Stan heeft nooit getwijfeld aan voor 
zichzelf beginnen in de paarden, maar 
hij wilde wel iets achter de hand 
hebben. Daarom heeft hij ook commer-
ciële economie gestudeerd in Nijmegen. 
Hij merkt dat hij hiervan wel baat heeft 
gehad bij het opzetten van zijn eigen 
bedrijf, maar daarnaast vooral veel te 
hebben gehad aan de ervaring die hij de 
jaren voorheen heeft opgedaan in de 
paarden. 

Jonge Fokker van het jaar 2018
En toen was het Centrale Keuring 2018. 
De uitreiking van de Jonge Fokker prijs 

was voor de voorbrengers een ‘tussenru-
briek’ waarin er tijd was om de paarden 
voor de volgende rubriek klaar te 
maken. Ook Stan was nietsvermoedend 
druk bezig met de paarden. ‘Ik had echt 
geen flauw idee wat er aan de hand 
was. Mensen probeerden me bij de baan 
te houden, dat besefte ik me achteraf 
pas, maar ik dacht nu komt er een 
rubriek waar we niet bij hoeven te zijn 
dus dan kan ik voorbereidingen doen 
voor de volgende rubriek’, lacht Stan. ‘Ze 

In 2018 werd Stan Derksen verkozen tot Jonge Fokker van het Jaar. Dit was mede door het 

foksucces met de Ster Preferente merrie Wylster H. (Beart 411 x Krist 358) waar onder 

andere de hengst Milan fân Stal Bellefleur, nu bekend als Matthys 504, uit voort is 

gekomen. Hij is hiermee de derde generatie in de familie Derksen die al jarenlang fokt 

onder de naam ‘fân Stal Bellefleur’.

TEKST: SOPHIE LEEMANS

Stan Derksen
Hoe is het nu met Jonge Fokker van het Jaar 2018
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Stan en vriendin Demi runnen samen SD-Stables 

JO
H

A
N

N
A

 FA
BER

Jonge Fokker van het Jaar

Stan en Matthys 504
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Jonge Fokker van het Jaar 2023 
Tijdens de Centrale Keuring 2023 in Harich is Monique Brandsma- van der Meij uitgeroepen als 
Jonge Fokker van het Jaar 2023! Monique heeft zich het afgelopen jaar op verschillende fronten 
bewezen. Haar gefokte Matzz fan Stal Brandsma Ster (Ulbrân 502) is tijdens de fokdag in Tolbert 
Ster verklaard met een tweede premie. Haar andere fokproduct Diederik B. Ster Sport AAA 
(Jehannes 484) heeft zowel in het mennen als in de dressuur het Sportpredicaat behaald en haar 
laatste fokproduct Tsjalda B. Ster Sport Elite AA (Alwin469) heeft het Sportpredicaat zelfs in drie 
disciplines gehaald, waardoor deze merrie Sport Elite achter haar naam mag schrijven. 

Fokkerijcoach
Mocht jij benieuwd zijn of je met jouw 
hengstenkeuze op de goede weg zit en 
ben je hierbij benieuwd naar de mening 
en visie van Stan? Neem dan gerust 
vrijblijvend contact op via de gegevens 
van Stan die te vinden zijn op onze 
website www.jongkfps.nl.
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hielden me maar bij de baan en ik had 
nog steeds geen idee wat er zou komen. 
Toen werd ik uitgeroepen tot Jonge 
Fokker van het Jaar, ja dat was wel heel 
bijzonder om mee te maken.’
Wat Stan destijds Jonge Fokker van het 
Jaar heeft gemaakt, had met name te 
maken met het fokproduct Milan fân 
Stal Bellefleur (Norbert 444 x Beart 411) 
die op dat moment deelnam aan het 
Centraal Onderzoek in Exloo. Hij fokte 
hem op 16-jarige leeftijd uit de Ster 
Preferente merrie Wylster H (Beart 411 x 
Krist 358) uit stam 2. Naast Milan, 
ondertussen bekend als Matthys 504, 
bracht zij onder andere drie Stermerries 
en een Kroonmerrie. Ook de dekking die 

Stan won als prijs voor de Jonge Fokker 
van het jaar, gebruikte hij voor deze 
merrie. ‘Hier is een mooie Elias 494 
nakomeling uitgekomen, maar helaas 
kunnen we niet alles houden. Ik heb haar 
als jaarling verkocht naar Amerika. Ze is 
daar nu beleerd onder het zadel en 
volgend jaar willen ze met haar naar de 
keuring gaan, dus ik ben heel benieuwd!’

Trots op Matthys
Ondanks dat Stan inmiddels al een aantal 
jaren paarden fokt, hoeft hij niet lang na 
te denken wanneer er wordt gevraagd 
op welk fokproduct hij het meest trots is. 
‘Ja dat is niet moeilijk, Matthys 504 
natuurlijk! Dat was als veulen al een 

was de baas van de groep en als we naar 
het hek kwamen stond hij altijd vooraan. 
Hij was anders als anderen paarden; hij 
viel gewoon op en had echt dat ‘extra’s’. 
In Ambt-Delden op de fokdag ook, daar 
werd hij veulenkampioen. Dat vergeet ik 
nooit meer, Edwin Gorter zei: ‘nog een 
ronde, nog een ronde, nog een ronde!’ 
en hij werd gewoon iedere ronde beter. 
Zo’n kracht heeft hij!’, vertelt Stan 
glimlachend. 

Hengstenkeuze niet uit boekje
‘De motor van achter; mijn vader en opa 
hamerde daar altijd op, en als ik zo kijk 
naar onze fokkerij denk ik dat dat goed 
heeft uitgepakt’, vertelt Stan. Daarnaast 
heeft hij van zijn opa en vader meege-
kregen om bij de hengstenkeuze vooral 
te kijken naar de praktijk en minder naar 
papier. ‘Natuurlijk wordt dat wel steeds 
belangrijker en zorgen we er ook voor 
dat we met inteelt en verwantschap 
veilig zitten, maar we kijken vooral naar 
de verbeterpunten van de merrie en 

staren ons niet blind op lineaire scores of 
papier”, legt Stan uit. “Hierin moet je 
altijd je eigen visie blijven volgen, vind ik. 
Als je ergens in gelooft moet je ervoor 
blijven streven. Ik ben bijvoorbeeld ook 
niet hetzelfde als mijn broertje; de ene 
keer pakt een combinatie met een 
hengst beter uit als een andere keer. Het 
is maar net welke kant het op valt. Soms 
heeft het iets langer de tijd nodig, maar 
dan is mijn tip: probeer vol te houden! 
De aanhouder wint, meestal.” 

In de toekomst hoopt Stan samen met 
Demi SD-Stables verder op te bouwen en 
uit te bereiden. “We hopen toch wel een 
keer zelf een eigen gefokte goedgekeur-
de hengst te krijgen, die kans is natuur-
lijk klein… maar wel heel mooi!’

Aan de kantinetafel bij SD-stables gaat 
het regelmatig over hengstenkeuzes en 
verschillende onderwerpen die daarbij 
horen. ‘Ik vind het altijd wel leuk om te 
horen wat anderen mensen vinden en 
denken en ook om te sparren over 
hengstenkeuzes die goed bij merries van 
anderen passen’, vertelt Stan. 
Niet voor niets dus dat hij een van de 
fokkerijcoaches is van het JongKFPS! 

Jonge Fokker van het Jaar

Antonia Derksen uit Duitsland werd Jonge Fokker van het Jaar in 2019. 
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De winnaar van 2022: Amarins de Vries
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bijzondere. We hadden toen vier 
hengstveulens bij elkaar staan, allemaal 
nakomelingen van Norbert 444, maar 
Matthys sprong er altijd al bovenuit. Hij 

Marije Schreven wint in 2020.
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In 2021 wint Denise Klap de titel Jonge Fokker van het Jaar.
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Jildert Herder (links), de eerste winnaar in 2016.
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Antoinet Michel werd Jonge 
Fokker van het Jaar 2017.

‘De motor van 
achter; mijn  
vader en opa 

hamerde daar 
altijd op’
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ABFP
ABFP staat voor Aanleg- en Bruikbaarheidstest Friese Paarden. In deze 2, 5 of 7-weekse test staan 
paarden intern bij de WB-stables in Warga. De paarden worden getraind en door een KFPS-jurylid 
beoordeeld op geschiktheid en aanleg als rij-, men- en tuigpaard. Hierin worden de drie 
basisgangen stap, draf en galop beoordeeld, en ook lichaamshouding & balans, souplesse, 
schakelen en impuls. Ook werklust en stalgedrag worden beoordeeld. Het doel van deze test is om 
op objectieve wijze de aanleg als dressuur- of aangespannen paard vast te stellen. Deze 
informatie wordt gebruikt voor het afstammelingenonderzoek van stamboekhengsten. Voor hun 
definitieve goedkeuring moeten minimaal 20 nakomelingen een ABFP-test hebben doorlopen. 
Daarnaast kan de test onderdeel uitmaken voor het verkrijgen van het Ster-, Kroon-, of Modelpre-
dicaat. Tijdens het traject worden de paarden verzorgd en getraind door vaste verzorgers en 
trainers. Een van deze trainers is JongKFPS lid Jelle van der Weide. 

IBOP
IBOP staat voor Instelling Bruikbaarheid Onderzoek Friese paarden. Het doel van deze test is, net 
zoals bij de ABFP test, om de aanleg en geschiktheid voor een gebruiksdoel van een paard vast te 
stellen. Ook kan deze test onderdeel uitmaken voor het verkrijgen van het Ster-, Kroon-, of 
Modelpredikaat. Het verschil met de ABFP test is dat de paarden voor de IBOP maar op één 
moment worden beoordeeld tijdens een proef die onder het zadel, aangespannen of tuigend 
wordt gereden. Hierin wordt, in tegenstelling tot bij de ABFP test, het karakter en stalgedrag van 
het paard niet meegenomen. Daarnaast bepaalt de eigenaar de training, terwijl paarden voor de 
ABFP test intern staan en de training en verzorging dus volledig wordt uitbesteed. De eigenaar 
kan voor de IBOP dus bepalen of hij/zij zelf het paard voorstelt of dit uitbesteed aan derden. Een 
voorbeeld hiervan is JongKFPS’er Jelmer Ketelaar die dagelijks paarden traint voor de dres-
suurproef onder het zadel en daardoor ook vaak te zien is op de testdagen. 

Hoe lang staat een paard gemid-
deld in training voor de IBOP? 
Dat hangt van het opleidingsniveau van 
het paard af. Als het paard thuis goed is 
aangereden en het heeft een goede 
conditie, balans en kracht dan is het een 
kwestie van finetunen en afstemmen 
met mij. Vaak zijn de paarden nog wat 
groener en heb je echt wel drie maan-
den nodig.  Het is van groot belang dat 
ze veel balans hebben, makkelijk kunnen 
schakelen en toch al kracht hebben om 
gedragen de proef te kunnen lopen. Plus 
ik vind ook dat de paarden het mentaal 
aan moeten kunnen.

Maak je paarden ook zadelmak?
Ik maak paarden zelf niet zadelmak, 
maar op de plek waar ik werk (Stal de 
Mersken) kan dat wel. Ik neem de 
training daarna over en bereid de 
paarden onder andere voor voor de 
IBOP, voorrijdagen, wedstrijden of 
verkoop.

Train je ook wel eens paarden bij 
eigenaren aan huis? 
Nee ik werk fulltime bij De Mersken en 
rijd alleen daar paarden voor eigenaren. 
We hebben daar top faciliteiten om 
optimaal te trainen, dat is bij eigenaren 
aan huis niet altijd het geval. 

Hoe lang werk je al als trainer 
voor de ABFP-test? 
In maart 2024 ben ik 6 jaar werkzaam bij 
de ABFP Testen voor het KFPS. 

Wat is jouw aandeel in de  
trainingen tijdens de ABFP-test? 
Het mennen neem ik samen met mijn 
collega-menners Ria Hettinga en/of 
Lubbert van Oene voor mijn rekening. 

Hoe ziet een trainingsweek voor 
de paarden eruit? 
Afhankelijk van de graad van africhting 
en het karakter van het paard wordt er 
een trainingsschema opgesteld. Normali-
ter wordt er in de eerste week van de 
zevenweekse test begonnen met het 
zadelmak maken van de paarden en 
beginnen wij voor het eerst aanspannen 
van de paarden voor de sleep. Wij hebben 
de paarden standaard de eerste keer voor 
de sleep, ook wanneer ze al betuigd zijn. 
Dit doen we omdat we op deze manier 
veel te weten te komen over het karakter 
van het paard. Vanaf de tweede week van 
de test worden de paarden op maandag, 
woensdag en vrijdag gereden onder het 
zadel en op dinsdag en donderdag aange-
spannen gereden. De woensdag wordt er 
indien nodig ook gelongeerd of komen 
de paarden (naast het weekend) los in 
plaats van een training.

Jelle van der Weide Jelmer Ketelaar 
Zeven vragen over de IBOP aan: Zeven vragen over de ABFP-test aan:

Hoe ziet een gemiddelde trai-
ningsweek voor de IBOP eruit?
Meestal train ik de paarden drie keer in 
de week onder het zadel en daarnaast 
longeer ik ze ook een keer. In de training 
richt ik mij vooral op de balans en 
lossigheid van het paard. Ook vind ik het 
altijd erg prettig om, met jonge paarden 
die nog weinig ervaring hebben, naar 
verschillende accommodaties te gaan. 
Dit is erg belangrijke informatie voor 
mijn voorbereiding op de IBOP. Daar-
naast vind ik het fijn als de paarden zo 
nu en dan ook eens aangespannen 
worden getraind door Age. Dit is een 
andere belasting en daardoor fysiek en 
mentaal goed voor de paarden.   

Er wordt geen onderscheid 
gemaakt tussen de IBOP proef bij 
jonge of oudere paarden. Hoe kijk 
jij hier tegenaan? 
Ik denk dat de jury zeker wel ietsje de 
leeftijd en africhtingsniveau van het 
paard meeneemt in de beoordeling. Ik 
denk wel dat we het doel van de IBOP 
goed voor ogen moeten houden; 
instelling en aanleg testen. Een jong 
paard wat heel veel techniek laat zien, 
en daarna een balans foutje maakt, 
moet niet afgestraft worden. En ja, met 
een ouder paard dat wat meer kracht 
heeft kun je expressiever schakelen en 
die kun je meer op het achterbeen 
zetten, maar kwaliteit van het paard 
moet, jong of oud, altijd op 1 staan. 

Wat is het verschil in training 
tussen een jong en ouder paard?
Een jong paard wil je fijn in balans 
voorstellen en daarmee schakel je kleine 
stukjes. Een ouder paard wil je al ietsje 
meer op het achterbeen zetten, 
expressiever schakelen en meer opwaarts 
laten lopen. Maar over het algemeen 
moet het paard in balans zijn en los over 
en door de rug zijn.

Wat vind je positief aan de IBOP 
vergeleken met de ABFP test? 
Een eigenaar kan zijn eigen trainer/rijder 
uitzoeken en de datum van de IBOP 
plannen, en eventueel ook een maand 
uitstellen als het beter is voor het paard. 
Dat is bij de ABFP-test niet mogelijk.  

Hoe worden de paarden op 
werklust en stalgedrag  
beoordeeld? 
Het stalgedrag wordt beoordeeld door 
het stalpersoneel door middel van een 
standaardformulier waar eventueel 
ook ruimte is voor op- en aanmerkin-
gen. Voor werklust hebben wij een 
vergelijkbaar formulier die door zowel 
de menner als de ruiter van het paard 
wordt ingevuld.

Op welke manier telt jouw 
mening wanneer de paarden 
worden beoordeeld op werklust 
en stalgedrag? 
Op dit moment telt onze mening ten 
opzichte van het karakter enkel mee 
voor het hengstenrapport. Er is gestart 
met een pilot waarin de menners, 
ruiters en stalmedewerkers elk paard 
beoordelen en ook een cijfer geven. 
Mocht dit een positieve toevoeging 
hebben, zal hier later een ‘karakter-
predikaat’ aan toegevoegd worden. 

Wat vind je positief aan de 
ABFP-test als je het vergelijkt 
met de IBOP? 
Het positieve aan de ABFP-test vind ik 
dat het paard op dezelfde plaats 
wordt getraind als beoordeeld. 
Hierdoor zijn de paarden meer in hun 
vertrouwde omgeving en ook fijner te 
beoordelen.

TEKST: SOPHIE LEEMANS

Hoe houden jullie rekening met 
het welzijn van de paarden?  
Ieder paard krijgt, ondanks dat we 
systematische werken, een eigen 
behandeling; zowel in de training als op 
stal. Het grootste gedeelte van de stallen 
zijn voorzien van buitenluiken en alle 
stallen zijn voorzien van snuffelluikjes in 
de tussenwanden. Daarnaast komen de 
paarden meerdere keren per week los in 
de paddock en werken we ook veel met 
ze in de buitenlucht waardoor ze blij en 
fris blijven. Qua gezondheid wordt er 
zeer nauwkeurig gewerkt. Ieder paard 
wordt bijvoorbeeld dagelijks getempera-
tuurd voordat hij/zij aan het werk gaat. 
Dit geeft ons veel informatie waardoor 
er altijd snel gehandeld kan worden.
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W
aar Roos Kolkman van 
kleins af aan is opge-
groeid met het Friese 
paard bij stal Hermes, is 

dit voor Samantha Steenwijk heel anders 
gelopen. Samantha had altijd al interesse 
in paarden. Ze begon op zevenjarige 
leeftijd op de manege, maar stopte 
hiermee op het moment dat ze ging 
studeren en haar zangcarrière om de 
hoek kwam. Door haar deelname aan 
het televisieprogramma Beste Zangers in 
2019 is ze weer terug op het paard 

geklommen. ‘De productie vroeg me of 
ik voor de promo galopperend op een 
paard langs de kustlijn wilde rijden 
samen met zangeres Floor Jansen. Ik heb 
meteen ja gezegd, want dan had ik een 
stok achter de deur om mijn hobby op te 
pakken’, vertelt Samantha.  Na haar 
deelname aan het tv-programma ging 
Samantha op zoek naar haar eerste 
eigen paard. Waar ze eerst een zwarte 
Spanjaard voor ogen had, was het 
Samantha’s tante die haar attendeerde 

op het Friese paard. Op de bonnefooi 
ging ze door Friesland langs verschil-
lende stallen, zo ook bij stal Hermes. ‘Het 
klikte meteen met Roos,  ze is voor mij 
echt de matchmaker geweest.’

Start met Voice  
Na ook andere stallen met Friese 
paarden bezocht te hebben, is Samantha 
teruggegaan naar Stal Hermes omdat ze 
daar direct een goed gevoel bij had. Op 
een warme zomerdag werden verschil-
lende paarden uitgeprobeerd. Eigenlijk 

was Voice, stamboeknaam Brent v/d 
Northsyde (Uldrik 457 x Felle 422), nog 
niet beschikbaar voor de verkoop want 
hij was nog maar net twee dagen 
binnen. Bovendien voldeed hij ook niet 
aan Samantha’s wensenlijstje. Hij was 
tenslotte vier jaar en hengst. Maar 
omdat Samantha hem heel gaaf vond 
werd hij toch even uitgeprobeerd. En 
met succes! De vierjarige Friese hengst 
met veel bravoure en een zeer nuchter 
karakter werd aangekocht. Stal Hermes 

Drie jaar geleden kocht 

Samantha Steenwijk haar 

eerste Friese paard en raakte 

ze bevriend met Roos 

Kolkman. Inmiddels heeft 

Samantha al twee veulens 

gefokt en ging ze 

galopperend en zingend 

door de baan tijdens de 

Friesian Proms in 2023. 

TEKST: MERLE SLAGERS  

Samantha Steenwijk 
heeft al drie Friese 
paarden

Op slag verliefd
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‘Iedereen wil een mooi, braaf paard 
maar natuurlijk ook een gezond 

paard. Dat zijn de drie factoren die 
moeten kloppen’
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Interview Samantha en Roos

hem vast had, keek ik Jurre 495 aan en 
dacht ik dát is de kick wanneer je je 
eigen stamboekhengst gefokt hebt!’ 
Ondanks dat Samantha weet dat de weg 
heel lang is, geeft ze aan dat je zeker 
moet blijven dromen en doelen moet 
blijven stellen om zo ook doelgericht te 
kunnen blijven fokken. 

Het onmogelijke mogelijk maken
Na de aanschaf van Voice eind 2020 
kwamen er al snel aanvragen binnen 
voor het geven van shows. Zo ook een 
aanvraag om mee te rijden tijdens de 
Friesian Proms. Door de corona-pande-
mie ging er wat tijd overheen, maar de 
Friesian Proms 2023 werd het showde-
buut voor het duo Roos en Samantha. Er 
was geen twijfel mogelijk welk paard 
Roos zou gaan rijden tijdens de show, dit 
moest Voice’ grote vriend zijn: de 
vijfjarige Gideon fân Stal Bellefleur Ster 
(Norbert 444 x Beart 411). Alles werd uit 
de kast gehaald om zo goed mogelijk 

voorbereid naar Leeuwarden af te 
reizen.  Zo werd er ’s avonds in het 
donker met discolampen in de bak 
geoefend en kwam zelfs de geluidsman 
van Samantha om de muziek na te 
bootsen. Daarnaast kregen Samantha en 

Voice nog veel lessen van Roos want 
daarvoor reden ze voornamelijk in het 
bos. Ondanks dat iedereen zei dat het 
onmogelijk was, ging het duo gestaag 
verder met de voorbereiding. ‘Als het 
moment dan eindelijk daar is en de show 
foutloos verloopt, het orkest speelt en je 
Samantha al galopperend en zingend te 
paard ziet, dat is magisch!’, vertelt Roos. 
‘Ik had gewoon spierpijn van het lachen, 
ik heb negen minuten volop genoten. Ik 
kocht een paard met het idee om rond 
te hobbelen in het bos en nu rijd ik in 
zo’n grote piste, live zingend op een 
paard. Echt heel onwerkelijk!’, vult 
Samantha aan. Na het succes van de 
Friesian Proms kregen Roos en Samantha 
nog meer aanvragen voor shows. Zo 
reden ze onder andere op Jumping 
Amsterdam en Indoor Brabant. 

De jeugd heeft de toekomst
Naast de mooie verhalen van de vele 
shows die de dames samen gereden 
hebben, wordt er ook nog serieus 
ingegaan op de toekomst van het Friese 
paard. Hierbij komt de gezondheid 
nadrukkelijk naar voren. ‘Er moet 
duidelijk wat gaan gebeuren. Veel 
mensen hebben oogkleppen op en men 
wil de ernst niet onder ogen zien. Maar 
ik hoop dat het onderzoek dat momen-
teel loopt iets oplevert waardoor er 
meer duidelijkheid komt over hoe 
erfelijke aandoeningen ontstaan’, vertelt 
Samantha. ‘Hopelijk gaat de jeugd 
bewust bezig met de gezondheid van 
het Friese paard binnen de fokkerij, 
hierdoor zal er vanzelf een omslagpunt 
ontstaan. De jeugd heeft immers de 
toekomst.’ 

verkoopt echte gebruikspaarden die 
recreatief, dressuurgericht en/of voor 
shows ingezet kunnen worden. Het 
bedrijf gaat met elk paard serieus aan de 
slag waarbij de paarden opgeleid 
worden naar een hoger niveau. Roos 
Kolkman: ‘De paarden zijn geen 
nummertje hier, voor elk paard is er 
aandacht voor persoonlijk management. 
Het welzijn van de paarden staat bij ons 
bovenaan.’  
Roos vertelt vervolgens dat de meeste 
mensen nog steeds een Fries paard 
kopen omdat ze ongecompliceerd zijn 
en een nuchter karakter hebben. 
‘Iedereen wil een mooi, braaf paard 
maar natuurlijk ook een gezond paard. 
Dat zijn de drie factoren die moeten 
kloppen.’ Samantha vult aan: ‘De meeste 
mensen kopen nog steeds een Fries 
omdat ze prachtig mooi zijn en om hun 
fijne karakter. Maar naar mijn mening 
raakt het karakter steeds meer op een 
dwaalspoor terwijl het nuchtere karakter 
juist de kracht is van het Friese paard!’

Tina Turner
Eén Fries is geen Fries, zo weten 
liefhebbers. Ook Samantha moest eraan 
geloven. Familie Kolkman kocht de 
Friese merrie Eelkje Rita Kroon AA (Nane 
492 x Ulbert 390) als driejarige met het 
idee haar op te leiden en later weer te 
verkopen. De merrie had op dat moment 
een uitnodiging voor de Centrale 
Keuring 2021 op zak. Roos: ‘Wij zijn 
geen keuringsmensen, maar aangezien 
Eelkje Rita op de Centrale Keuring 
mocht lopen zijn we uiteindelijk toch 
gegaan.’ Samantha en Roos stonden 
beiden aan een andere kant langs de 
ring zodat de merrie vanuit alle hoeken 
goed gefilmd kon worden voor de 
verkoop. ‘Terwijl ik aan het filmen was 
dacht ik waarom koop ik deze merrie 
eigenlijk niet zelf?’, vertelt Samantha die 
ook meteen bedacht hoe gaaf het wel 
niet zou zijn dat ze er dan ook nog een 
veulen bij zou krijgen omdat Eelkje Rita 
op dat moment drachtig was van 
Jehannes 484. Op de Centrale Keuring 
werd Eelkje Rita definitief Kroon 
verklaard omdat ze al een succesvolle 
ABFP-test gelopen had. Samantha kocht 
de merrie. En in mei 2022 beviel Eelkje 
Rita van haar eerste veulen dat de naam 
kreeg: Tina van Stal Hermes, vernoemd 
naar Samantha’s grote heldin Tina 
Turner. 

Dat is de kick!
In 2022 was Samantha zelf aan de beurt 
om haar eerste hengstenkeuze te gaan 
maken. Samantha vindt dat Eelkje Rita 
wel een wat grotere hengst kan 
gebruiken, aangezien de merrie zelf niet 
de grootste is. Daarnaast vindt ze de 
gezondheid van het Friese paard ook erg 
belangrijk en houdt ze dus zeker 
rekening met mogelijke risico’s op een 
waterhoofd of dwerggroei. Haar keuze 
is toen gevallen op de hengst Martzen 
521. Uit deze combinatie is dit jaar het 
hengstveulen Wimpie Van Stal Hermes 
geboren. ‘Wimpie was meteen mijn 
grote vriend. Hij was zo stoer, liep altijd 
voorop en was nergens bang voor. Ik zag 
in hem echt een opvolger om shows en 

wedstrijden mee te rijden’, vertelt 
Samantha. Helaas eindigde het avontuur 
in een grote nachtmerrie omdat Wimpie 
op een leeftijd van vijf maanden is 
ingeslapen in verband met een aangebo-
ren afwijking. Momenteel is Eelkje Rita 
weer drachtig en is de hengstenkeuze 
gevallen op Elias 494. Dit mede doordat 
Elias 494 ook een grote hengst is en met 
veel elasticiteit, souplesse en vermogen 
beweegt. Als je Samantha vraagt wat 
haar doel binnen de fokkerij is, blikt ze 
terug op het moment dat ze de stam-
boekhengst Jurre 495 vasthield tijdens 
een bezoek aan Stal Chardon. ‘Een 
aantal jaar geleden was ik bij Jelmer 
Chardon op bezoek en ging ik met Jurre 
495 op de foto. Op het moment dat ik 

‘Dát is de kick, wanneer je je eigen 
stamboekhengst gefokt hebt!’
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Jaring fan Galinga State 
met Hennie Roffel
Eén van de succesvolle fokproducten van 
de familie Bijma is de vierjarige Jaring fan 
Galinga State (Ulbrân 502 x Tsjalle 454). 
Jaring is in eigendom van Ted Kop Jansen 
en komt met zijn amazone Hennie Roffel 
succesvol uit in de L2 onder de naam 
Jefferson TKJ.  Wij stelden Hennie drie 
vragen over Jaring, oftewel Jefferson:

Wat maakt Jefferson bijzonder?
‘Jefferson is een super lieve hengst met 
veel instelling en kwaliteit en is bijzonder 
omdat hij altijd ‘aan’ is. Deze eigenschap 
is heel belangrijk voor de hogere sport.’

Wat is het mooiste moment dat je 
hebt beleefd met Jefferson?
‘Het winnen van de Friesian Talent Cup. 
Tijdens de finale in zo’n entourage met 
een jong paard zegt genoeg over het 
vertrouwen van het paard in de ruiter/
amazone.’

Wat is je doel met Jefferson?
‘Mijn doel is nog meer mooie wedstrijden 
te winnen met Jefferson, maar bovenal 
genieten van zijn kwaliteiten en hopelijk 
ooit in de Subtop te rijden.’

Twenter Sinne

Sinne is de dochter van Modelmerrie 
Hanna fan Galinga State (Norbert 444) 
die tevens de moeder is van Brend Abe 
fan Galinga State (Jehannes 484), ook 
wel bekend als Johnny TKJ in eigen-
dom van Britt Dekker. Japke heeft af 
en toe contact met Britt. ‘Dan stuurt 
Britt een foto dat ze Johnny aan het 
longeren is, dan stuur ik een foto van 

zijn moeder weer terug.’ Een 
WhiteStar film heeft Britt al gemaakt. 
’Wellicht dat er in de toekomst een 
BlackStar film komt met Brend Abe in 
de hoofdrol’, lachen Japke en Geert.   

Gezondheid en verwantschap
Wat betreft de hengstenkeuze kijken 
de twee fokkers als eerste naar hun 
eigen merries: wat kan er verbeterd 
worden en wat willen ze graag 
behouden? De afgelopen jaren zijn de 
onderwerpen gezondheid en verwant-
schap in hun fokkerij ook belangrijker 
geworden. Zo willen ze in de toekomst 
uiteindelijk geen dragers meer hebben 
binnen hun fokkerij. Daarnaast worden 
de rapporten van de nieuwe goedge-
keurde hengsten zorgvuldig nageke-
ken. ‘Over het algemeen hebben onze 
paarden veel rastype, een goede 
beweging en een geweldig karakter’, 
vertelt Geert. ‘Deze eigenschappen  
willen we dan ook graag behouden.’ 
Momenteel heeft het stel vier fokmer-

De vonk sloeg niet alleen over  
tussen Japke en Geert, maar ook 
tussen Japke en het Friese paard

ries, variërend van Ster met een eerste 
premie tot aan Model, waarvan er drie 
drachtig zijn, van Gosse 526, Wolter 
513 en Kanne 534. 
De veulens fokken ze zelf op en 
combineren ze met hun opfokstal.   
‘Voor een goede opfokstal is goed ruw-
voer belangrijk. We hebben ongeveer 
40 hectare rondom de boerderij in 

eigen beheer, hiervan wordt op zo’n 
20 hectare intensief weidevogelbe-
heer uitgevoerd. Het ruwvoer is van 
dusdanig goede kwaliteit, door de 
kleigrond, dat de veulens in principe 
geen aanvulling nodig hebben, op een 
enkele uitzondering na’, aldus Japke 
en Geert.  ‘Door het opfokken van 
veulens, enters en twenters krijgen we 
zelf meer inzicht in exterieur en 
karakter van de nakomelingen van 
bepaalde hengsten’, vertelt Japke. 
‘Dat nemen we zelf ook weer mee in 
de keuzes voor onze eigen fokkerij.’  
Japke houdt zich voornamelijk bezig 
met de beweging van de paarden. Zo 
rijdt ze Klaske van Galinga State 
(Tsjalle 454) en Hiske fan Galinga State 
(Jurre 495) recreatief onder het zadel 
en geeft ze de andere fokmerries 
samen met haar nichtjes beweging 
aan de longeerlijn. ‘De paarden die ik 
rijd zijn even groen als ik, dus we 
maken langzaam progressie’, vertelt 
Japke. Niet alleen op keuringen, maar 

 
Het begin van de paardenfokkerij op 
Fan Galinga State in Tzum ligt in 
handen van Geert zijn vader, Johannes 
Oosterhaven. Met Gera B. (Oege 267), 
halfzus van Melle 311, en Heleena 
(Tamme 276) werd de fokkerij gestart.  
Van jongs af aan is Geert al betrokken 
geweest bij de paarden. Voor Japke 
geldt het tegenovergestelde: zij groeide 
‘slechts’ op met een stel parkieten in 
huis. Toen Japke en Geert elkaar twaalf 

Samen met haar vriend Geert Oosterhaven is JongKFPS’er Japke Bijma 

druk bezig met het beheren van een pensionstal, opfokstal en hun 

eigen fan Galinga State paarden in Tzum, dit doen zij beiden naast 

hun baan in loondienst. Een druk maar leuk leven!

TEKST: DIANNE POSTMA

Fokken en opfokken bij  
Fan Galinga State

Geert en Japke hebben gezamenlijke hobby
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jaar geleden voor het eerst leerden 
kennen sloeg niet enkel de vonk tussen 
hen over, maar ook tussen Japke en het 
Friese paard. In 2018 kwam de eerste 
jaargang hengstveulens in de nieuwe 
stal. In juni 2022 zijn Japke en Geert 
verhuisd naar de familieboerderij.

Jeugdkampioen Sinne
Inmiddels hebben de twee al mooie 
successen op hun naam staan. Dit jaar 

Reportage Fan Galinga State
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ook op sportgebied blinken de fan 
Galinga State paarden uit. ‘Het is een 
mooi compliment dat de paarden 
eruit springen’, aldus Geert.  Een 
ander succesvol fokproduct is de 
vierjarige Jaring fan Galinga State 
(Ulbrân 502) die met Hennie Roffel 
zijn intrede in de dressuurring heeft 
gemaakt. 
Zowel Japke als Geert werken momen-
teel nog vier dagen per week in 
loondienst. Het doel van het stel is om 
te kijken of het mogelijk is om van 
hun passie hun werk te maken: ‘Meer 
balans en meer genieten!’

‘Door het opfokken krijgen we zelf meer inzicht in de nakomelingen van bepaalde hengsten’

 

werd Sinne fan Galinga State (Ulbrân 
502) jeugdkampioen tijdens de fokdag 
van Fokvereniging It Fryske Hynder in 
Harich. Als klap op de vuurpijl ontving 
de makkelijk stappende twenter tevens 
het algeheel reservekampioenschap. 
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Japke en Geert: ‘over het algemeen hebben onze paarden veel rastype, een goede beweging en een geweldig karakter.’
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Ook tuigen?
Wil jij graag van start gaan met het 
tuigen? Om je tuiglicentie te halen kun je 
contact opnemen met vereniging Het 
Friese Tuigpaard. ‘Trek de stoute schoenen 
aan en benader een eigenaar. Mocht je 
wel een afwijzing ontvangen, stop dan 
niet maar zet zeker door!’ aldus de 
enthousiaste Harm en Wiesje. ‘Tijdens 
concoursen kun je niet alleen kijken naar 
wat er in de baan gebeurt, loop ook zeker 
een ronde over het inrijdterrein en het 
terrein waar ingespannen wordt. Er zijn 
zeker eigenaren die een fanatiekeling de 
kans gunnen om uit te komen tijdens 
tuigconcoursen.’ Meer informatie:  
www.friesetuigpaard.nl
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Tuigen met JongKFPS’ers

tijdens het Stratenconcours in Rolde 
afgelopen september wist Wiesje voor 
de tweede maal de Henk Emmens-
trofee te veroveren. ‘De kunst op een 
stratenconcours is om nét voor de jury 
het paard goed te rijden, en dat lukte 
die dag ontzettend goed’, geeft Wiesje 
aan.

Indoor Friesland en Elias 494
Tijdens Indoor Friesland dit jaar in 
Leeuwarden deed Harm met Elias 494 
mee met de rubriek stamboekhengsten 
voor de sjees. Wat begon als een grapje 
om Elias 494 samen met Marc Peter 
Spahn thuis eenmaal voor de sjees te 
rijden, wisten zij in het sterke deelne-

mersveld het zilver mee naar huis te 
nemen. Enkel Jurre 495 werd een plaats 
hoger gezet.
Wat beide combinaties aangeven is dat 
ze het meest trots zijn als ze een fijn 
gevoel hebben gehad over een 
gereden concours. Het opvallende 
verschil is wel dat Harm hiermee 
tevreden is, terwijl Wiesje juist de drive 
heeft om te winnen. Harm vertelt: 
‘Wanneer ik fijn gereden heb, ben ik 
tevreden ongeacht de plaatsing. Ik heb 
wel de drive om te winnen, maar ik ben 
het meest blij met een fijn gevoel.’ 
Ook wat betreft de favoriete concour-
sen is er verschil. Waar Wiesje het een 
geweldige prestatie vindt om de 

Nationale klasse en de Ereklasse te 
rijden, ‘dan hoor je namelijk bij de 
allerbesten’, hangt het voor Harm 
vooral af van de sfeer. Beiden geven 
wel de voorkeur aan concoursen op het 
gras. De ervaring heeft geleerd dat op 
een grasbodem de techniek van de 
paarden beter tot zijn recht komt. 
Tactisch en slim een concours rijden 
komt hierbij aan bod. Van belang is 
namelijk om je de eerste twee rondes 
van je de beste kant te laten zien om 
een goede eerste indruk aan de jury te 
geven. 

Tuigen is teamwork
Waar de twee het unaniem over eens 
zijn, is dat je de tuigsport sámen 
beoefend. ‘Het allermooiste aan het 
tuigen is dat je met zijn allen bent, je 
bent samen bezig met de sport. Zonder 
een goed op elkaar ingespeeld team 
kun je geen goede resultaten behalen’, 
geven Harm en Wiesje aan: ‘In de baan 
zijn je mede deelnemers je grootste 
concurrenten en na afloop is iedereen 
met elkaar bevriend, ongeacht wat de 
einduitslag is.’ Wat ze mee willen 
geven is, dat als je graag van start wilt 
in de tuigsport, er altijd andere mensen 
zijn die je graag willen helpen. Met een 
ervaren paard en een onervaren rijder 
kan de rijder ervaring opdoen. Een 
belangrijk punt is hierbij wel dat de 
rijder en eigenaar over dezelfde rijstijl 
en manier van trainen beschikken en 
dat iedereen op de hoogte is van hoe 
een concours in zijn werk gaat. 

V
oor ze begon aan haar 
tuigcarrière was het voor 
Wiesje nog niet erg rooskleu-
rig. Na een zwaar ongeval met 

een paard eind 2020 kreeg zij te horen 
dat ze niet meer mocht paardrijden. 
Wiesje gaf aan: ‘Niet meer op een 
paard? Dan er maar achter!’ In 2018 had 
ze al wel een mencursus gevolgd en 
vervolgens ook haar tuiglicentie in 2019 
bij Manege de Oorsprong in Sint 
Nicolaasga gehaald. Hierna heeft de 
sport een hele tijd stilgelegen doordat ze 
geen geschikt paard had om tuigcon-
coursen mee te rijden. In die tijd mende 
ze dressuurmatig met een aantal 

Het Friese paard is ontzettend 

veelzijdig. Onder het zadel, 

aangespannen in de mensport 

maar óók in de tuigsport zijn de 

Friese paarden niet meer weg te 

denken. Aan het woord zijn 

Wiesje van der Woude en Harm 

Hamstra: twee JongKFPS’ers die 

zich de afgelopen jaren hebben 

bewezen in het tuigen met 

Friese paarden. 

TEKST: DIANNE POSTMA

Tuigtalenten Wiesje   en Harm
Tuiglicentie met 16 jaar
Voor Harm was dit anders. Harm ging als 
jonge jongen al mee op concoursen en 
was op alle fronten betrokken. Harm 
was destijds niet oud genoeg, waardoor 
hij zelf helaas nog niet  kon meedoen. 
Toen Harm zestien jaar was heeft hij zijn 
tuiglicentie gehaald. In eerste instantie 
heeft hij voornamelijk concoursen 
gereden met tuigpaarden in samenwer-
king met Annemiek en Nico Calis. Met 
Fokelien T.J. Ster A (Mewes 438) begon 
hij mee te rijden in de Young Riders 
rubriek en de Pavo Fryso Bokaal, waarbij 
deze jeugdige combinatie in 2022 zelfs 
het goud wist te winnen. Dit was het 
begin voor deze twee tuigfanaten. 

Inmiddels hebben zowel Harm als 
Wiesje al vele successen geboekt. In het 
begin eindigde de combinatie van 
Wiesje en Durk een aantal keer nét op 
de tweede plaats. Tijdens het kampi-
oenschap in de Damesklasse in 2022 
mocht Wiesje met Durk weer als 
tweede opstellen. Wiesje: ‘In die tijd 
moesten Durk en ik nog meer op elkaar 
inspelen.’ In datzelfde jaar reed Wiesje 
voor het eerst mee in de Nationale 
Ereklasse. Voor Wiesje was dit een van 
de mooiste successen die ze heeft 
meegemaakt: samen met Durk wist ze 
toen zowel Rommert 498 als Jehannes 
484 achter zich te laten en ging ze er 
met het kampioenschap vandoor. Ook 

fokmerries van Leo Wiegersma uit 
Damwoude, deze merries bracht ze ook 
succesvol uit in de dressuursport. Nadat 
er in een groepsapp een oproep werd 
gedaan door Jan Eppinga die zijn 
paarden aanbod voor de tuigcon-
coursen, twijfelde Wiesje geen moment 
en heeft ze meteen contact opgenomen. 
In eerste instantie dacht Wiesje dat ze 
eenmalig met Wietse (Thorben 466) een 
concours mocht rijden ter opvulling van 
de damesrubriek. Tijdens het concours in 
Tolbert in 2021, waren de volgende 
wedstrijden ook al opgegeven. Toen 
Wiesje voor de eerste keer achter Durk 
(Tsjalle 454) plaatsnam, voelde ze de klik 
meteen, dat smaakte naar meer! 

Wiesje van der Woude en Durk Harm Hamstra en Elias 494
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Dianne en Lotty Kyra V Ster Sport A (Uldrik 457).

Sygrid en Tjadrick V. Sport (Tsjalle 454).

Van fokkerij naar sportpaard 

Maar haar nakomelingen zijn wel te 
bewonderen in de sport. ‘Ze verkochten 
paarden naar Zweden, Australië, en ze 
blijven ze zoveel mogelijk volgen’, aldus 
Dianne die voor Hermien en Gerrit met 
veel plezier hun paarden rijdt. ‘Ik kom 
niet uit een paardennest’, vertelt 
Dianne. ‘Bij Gerrit en Hermien heb ik de 
kans gekregen om te rijden.’ Inmiddels 
is ze al bijna negen jaar  bijna dagelijks 
bij hen te vinden, en eigenlijk haast 
gezinslid geworden. ‘Ze nemen me 
overal mee naar toe, naar de fokvereni-
ging, keuringen en hengstenshows. Ja, 
over de hengstenkeuze praten we ook 
veel samen. Als je de fokwaarden mag 
geloven fokken we binnenkort vast een 
stamboekhengst’, zegt ze lachend. ‘Zo 
heb ik niet alleen heel veel geleerd, 
maar ben ik bij het JongKFPS gekomen, 
en daar zelfs nu voorzitter van.’

Van Z1 naar Z2
Het was de bedoeling dat Dianne merrie 
Lotty wat in conditie zou houden met 
rijden. Maar daar bleef het niet bij, ze 
gingen samen de dressuur in. En 
ondertussen rijdt Dianne met Lotty 
Z1-dressuur en met haar zesjarige 
halfzuster Dyanne Kyra V. Ster AA 

(Jehannes 484) gaat ze komend jaar meer 
de baan in. ‘Met Dyanne ga ik ook 
proberen het Sportpredicaat te halen. 
Lotty is drachtig van Tiede 501, dus die is 
al een beetje met zwangerschapsverlof.’ 
In de Z1 rijdt ook Sygrid met haar ruin. ‘Ik 
kocht ‘Ricky’ bij Renate en Laura Roling. 
Hij was toen vier’, herinnert ze zich nog. 
‘Ik reed recreatief en wilde graag 
wedstrijden rijden. Toen ik hem voor het 
eerst zag was ik van Tjadrick meteen 
onder de indruk.’ Hij had al meegelopen 
in de Pavo Fryso Bokaal en Sygrid rijdt ‘m 
nu in de Horses2fly KFPS dressuurcompe-
titie. De fokkers van haar ruin kent ze 
nog niet persoonlijk. ‘Maar toen Tjadrick 
Sport werd kreeg ik wel een heel leuk 
felicitatie kaartje en zweetdeken van ze, 
dat is toch bijzonder? 

‘Het is ons als amateurs 
gelukt om onze paarden naar het 

Sportpredicaat te rijden’

Ze kennen me niet, maar zijn heel 
betrokken.’ Dianne vertelt dat zij ze op 
de hoogte houdt. ‘Als jij wat op Face-
book zet laat ik dat aan ze zien.’
Met haar studie Psychologie in Tilburg 
staat Tjadrick nog bij de zussen Roling 
op stal. ‘Volgend jaar komen we naar 
het noorden’, geeft Sygrid aan. ‘Terug 
naar mijn geboorteplaats Oldeboorn.’ 

‘Dan kom je toch zeker ook wel een keer 
bij de moeder van Tjadrick kijken’, 
vraagt Dianne. ‘Zeker, ik ben heel 
nieuwsgierig naar haar.’ Dianne bereidt 
haar vast voor dat het geen bezoekje 
van een half uur zal zijn. ‘We gaan 
vooral ook koffie drinken en bijpraten 
over de paarden.’ 

Paarden als elastiekjes
Zowel Dianne als Sygrid willen met hun 
paarden komend jaar in de Z2-dressuur 
starten. ‘Maar we hebben geen haast, 
plezier staat voorop’, geven ze aan. 
Dianne: ‘Gerrit en Hermien zetten er 
geen druk op. Als ik een keer terugkom 
van wedstrijd met 160 punten dan 
zeggen ze ‘jammer, volgende keer 
beter’. Voor zowel Dianne als Sygrid is 

het de eerste keer dat ze op dit dressuur-
niveau uitkomen.‘Dat wordt nog wel 
oefenen voor de vliegende wissels’, 
geeft Dianne aan. ‘Het is ons als 
amateurs al gelukt om naar het Sport-
predicaat te rijden’, bemoedigt Sygrid 
terwijl ze nog aangeeft dat het talent 
van de paarden onder andere in hun 
souplesse zit. ‘Het zijn net elastiekjes, ze 
kunnen heel makkelijk zijgangen doen 
en ook contragalop is geen probleem. Ze 
zijn heel makkelijk in hun lijf te sturen.’ 
Dianne herkent het. ‘Ze hebben ook een 
apart voorbeengebruik. Men heeft 
weleens gezegd dat ik met Lotty wel kan 
tuigen.’ En? Is dat een optie? ‘Dan moet 
ik wel eerst mijn tuiglicentie halen. Ik 
geloof dat ik er liever op zit dan 
erachter, maar tuigen onder het zadel is 
nog wel een keer een idee. Ik denk dat 
Hermien en Gerrit dat ook nog wel mooi 
vinden om te zien.’

E
igenlijk kennen ze elkaar niet 
eens zo goed. Maar Dianne 
Postma en Sygrid Grotenhuis 
hebben wel een grote gemeen-

schappelijke deler. Dianne rijdt op de 
12-jarige Lotty Kyra V. Ster Sport A 
(Uldrik 457) en Sygrid heeft de 
negenjarige Tjadrick V. Sport (Tsjalle 
454) onder het zadel. ‘Onze paarden 
hebben dezelfde moeder’, vertelt 
Sygrid. ‘Via Facebook volgen we elkaar 
en sturen we berichtjes’, voegt Dianne 

Wat is er nu mooier wanneer je eigengefokte paarden het leuk doen 

in de sport? Fokkers Hermien en Gerrit de Vries vinden dat prachtig. 

Dianne Postma rijdt hun paarden en ze volgen ook de verrichtingen 

van hun andere fokproducten op de voet. Onder andere de door hen 

gefokte ruin Tjadrick en zijn amazone Sygrid Grotenhuis. ‘Ik ga zijn 

moeder zeker nog een keer bewonderen.’

TEKST: ALICE BOOIJ 

Zij fokken, wij sporten
Dyanne Kyra V. Ster AA (Jehannes 484), moeder Kyra Tjarda V. Ster Prestatie (Tsjalke 397) en Lotty Kyra V. Ster Sport A (Uldrik 457)
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toe. Hun paarden Tjadrick en Lotty 
lijken ook op elkaar, zo hebben ze 
inmiddels ondervonden. ‘Ze hebben 
beiden mooie koppies en een prachtig 
karakter’, vertelt Dianne. ‘Je kunt er 
achterlangs, overheen en onderdoor 
gaan, ze vinden het allemaal prima’, 
beschrijft Sygrid. En de beide V.-paar-
den zijn bovendien sportief. ‘Ze 
hebben alletwee het Sportpredicaat en 
zo hebben ze hun moeder aan het 
Prestatie predicaat geholpen’, aldus de 

amazones die hun paarden helemaal 
zelf op hebben geleid naar dit niveau. 
Dianne: ‘voor hun fokkers Gerrit en 
Hermien is dat Prestatie predicaat 
misschien nog wel belangrijker dan 
Preferent worden. Hun doel in de 
fokkerij is gebruikspaarden fokken met 
kwaliteit voor de sport.’

20-jarige moeder Kyra Tjarda
De merrie waar beide paarden uit 
geboren zijn is Kyra Tjarda V. Ster 
Prestatie (Tsjalke 397 x Anton 343), de 
20-jarige nog springlevende en vitale 
fokmerrie van Hermien en Gerrit de 
Vries uit Boelenslaan. Ze fokten haar 
uit Tjarda O. Ster (Anton 434 x Dirk 
298) die ze aankochten om een mooi 
lijntje in hun fokkerij mee op te 
bouwen én zelf leuk mee te rijden en 
te mennen. Het echtpaar – inmiddels 
met pensioen – sport zelf niet meer en 
ook Kyra doet het wat rustiger aan. 
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TEKST: MERLE SLAGERS
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Word lid! & Wist je dat?

Word lid!
Ben jij tussen de 16 en 35 jaar en ben 
je liefhebber van het Friese paard? 
Dan is het JongKFPS echt iets voor 
jou! Het JongKFPS biedt iedere Friese 
paarden liefhebber de kans om zich 
meer te ontwikkelen op het gebied 
van de fokkerij en sport. Kennisover-
dracht en het opbouwen van netwerken staat bij het 
JongKFPS centraal. Ook worden er maandelijks verschil-
lende activiteiten georganiseerd, dus er is voor ieder wat 
wils!

Vriend van JongKFPS
Als je ouder bent dan 35 jaar dan kun je Vriend van 
JongKFPS worden. Als Vriend van JongKFPS steun je het 
JongKFPS en daarnaast krijgen Vrienden de nieuwsbrief 
toegestuurd en zijn zij welkom bij de meeste activiteiten 
die georganiseerd worden door het JongKFPS. 

Word lid! Vind hier een 
fokkerijcoach

Vraag het de  
fokkerijcoaches!
Als jonge fokker is het erg belangrijk 
om kennis op te doen. Daarom biedt 
het JongKFPS de mogelijkheid om 
kennis te vergaren bij ervaren fokkers. 
De JongKFPS fokkerijcoaches zijn 
succesvolle, ervaren Friese paardenfok-
kers. Zij zijn bereid om je vragen over de fokkerij te 
beantwoorden en hun ervaringen met jou te delen! Bekijk 
onze website en neem vrijblijvend contact met hen op!

Ik wil graag de JongKFPS nieuwsbrief  
ontvangen!
Ben je geen lid van het JongKFPS, maar wil je toch onze nieuwsbrief ontvan-
gen? Dat kan! Door je aan te melden voor de nieuwsbrief blijf je op de hoogte 
van het laatste nieuws en aankomende activiteiten. Het aanmelden voor de 
nieuwsbrief kan onderaan op onze website, www.jongkfps.nl. 

Wist je dat…
Het JongKFPS elk jaar de JongKFPS 
veulenvideo maakt! Hierin worden de 
veulens van onze leden getoond. Dus 
verwacht jij een Fries veulen, hou dan de 
camera in de aanslag want wij zijn heel 
erg benieuwd! De veulenfoto’s kunnen 
gemaild worden naar jongkfps@kfps.nl. 
Vermeld hierbij de naam, afstamming en 
fokker/eigenaar van het veulen. Aan het 
eind van het veulenseizoen zal de 
JongKFPS veulenvideo verschijnen!

Jaarlijks terugkerende activiteiten
Elk jaar zijn er een aantal activiteiten die terugkomen aangezien daar veel vraag naar 
is. Dit gaat bijvoorbeeld om de dressuurclinics in zowel het noorden als het zuiden 
van Nederland, en het schaduwjureren onder leiding van een KFPS-jurylid. Daarnaast 
wordt er jaarlijks ook de prijs Jonge Fokker van het Jaar uitgereikt op de Centrale 
Keuring. Zien wij jou op een van deze activiteiten?

Wist je dat…
Als je lid bent van het KFPS en je 35 jaar of jonger bent, je gratis lid 
kunt worden van het JongKFPS?! Het enige wat je hiervoor hoeft 
te doen is je aan te melden op onze website: www.jongkfps.nl. 
Waar wacht je nog op want hoe gemakkelijk is dit!



A LOVE FOR LIFE!
Trots op ons JongKFPS!

Het Friese paard verbindt....generaties!


